
Výroční zpráva Rybářského spolku Jabkenice z.s. za rok 2021 

 

Historie a poslání: 

Rybářský spolek Jabkenice byl zapsán 12.března 2021. Počet členů při založení byl 

28. Ustavující schůze se konala 20.9.2020 v sídle spolku. Zakládající členové byli 

seznámeni se záměrem a účelem spolku, byli seznámeni s programem schůze. 

Došlo k registraci členů, odsouhlasení stanov, volba rady spolku, předsedy spolku a 

místopředsedy spolku, pokladníka a kontrolního výboru. Byla stanovena výše 

členských příspěvků. Všechny body jednání byly jednohlasně odhlasovány. Nikdo se 

hlasování nezdržel.  

Účelem spolku je rozvoj sportovního rybolovu v obci Jabkenice, sdružení osob se 

společným zájmem o rybářství a rybolov, podpora různorodých aktivit souvisejících 

s ochranou přírody a krajiny, organizace a podpora kulturních a sportovních akcí 

souvisejících s rybářstvím, rybolovem a s ochranou přírody a krajiny.  

Mezi hlavní cíle spolku řadíme veřejně prospěšnou činnost v oblasti neformálního 

vzdělávání dětí a mládeže. Věnujeme se práci s dětmi a mládeží, podpoře rozvoje 

občanské společnosti, propagaci demokratických hodnot a motivaci mladých lidí k 

občanské angažovanosti a to formou setkávání lidí se společným zájmem. Pořádáme 

veřejné kulturní akce, brigády, zájmové kroužky, prezentace a setkávání. Aktivně 

zapojujeme naši mládež do veškerého dění, co děti znají a sami se na vybudování 

podílejí tak později neničí a naopak chrání.  

 

Zápis o činnosti v roce 2021: 

Naše činnost začala již v zimě a to zahájením provozu rybářského kroužku pod 

vedením opravdu zkušených rybářů Reného a Jirky L., děti dostaly základní znalost o 

samotném rybaření, učili se ryby poznávat ale také získali znalosti o přírodě a jak se 

v přírodě chovat a být ohleduplní k ostatním tvorům. Naučili se i spoustu praktických 

dovedností.  

Ve spolupráci s naším zastupitelstvem se začátkem jara podařilo získat dotaci na 

výsadbu stromů v prostoru nového Jabkenického parku, tento prostor je naším 

zázemím a budeme se o něj i starat. Jde o obecní pozemky 36/3; 36/9; 36/6; 29/6 a 

dva pozemky v soukromém vlastnictví 36/1 a 36/5 kde se nachází naše rybníky.   

Výsadba stromů probíhala v březnu a dubnu, sázelo se 56stromů, šlo již o vzrostlejší 

stromy a tak s výsadbou musel občas pomoci i malý bagr. Také se vysázelo 12keřů. 

Na celou výsadbu dohlížela zahradnice Šárka Jeřábková. Výsadba navázala na 

poslední terénní úpravy kolem nově vybudovaného rybníku. Odvážela se poslední 

hromada hlíny a rovnaly se břehy, následně byla vyseta tráva.  

Počátkem června se začala budovat štěrková cesta procházející vznikajícím parkem. 

Je to krásná ukázka úžasné spolupráce zastupitelstva obce a našeho spolku, obec 

financovala stavební materiál a my jsme dodali práci, čas a techniku, cesta byla 



dokončena v říjnu. Byla to velmi náročná práce, zejména kvůli velkému podmáčení a 

nepřístupnému terénu. Původní odhady od poptaných firem na zhotovení cesty se 

pohybovali od půlmilionu výše, my to svojí vlastní technikou a svépomocí zvládli za 

jednu čtvrtinu odhadovaného rozpočtu.  

V průběhu roku probíhalo několik společných akcí a úklidových brigád, do kterých se 

zapojili i naši nejmenší členové, šlo zejména o úklid spadaných větví, sekání trávy a 

také se prořezávalo koryto potoka, některé stromy byly velmi nakloněny nad 

sousední ploty a proto jsme museli každý strom přetáhnout bagrem, tato práce nám 

zabrala několik sobot.  

Na jaře jsme stavěli májku, to byla bohužel až do léta jediná společná akce, jelikož 

probíhala vládní nařízení omezující kulturní akce kvůli covidu 19.  

Koncem léta jsme si vyzkoušeli noční rybolov a spaní pod širákem. Tato akce pod 

taktovkou Rendy a Jirky K měla velký úspěch hlavně u dětí, my dospělí jsme 

připravili bojovou hru, děti musely získávat jednotlivé díly a z nich složit mapu 

s pokladem.  

Jak již bylo zmíněno, tento rok byl ovlivněn spoustou vládních opatření pro boj 

s kovidem a účast byla hodně omezená, to ovšem neplatilo pro již třetí ročník 

rybářských závodů, první dva ročníky jsme pořádali pod hlavičkou naší obce, náš 

spolek totiž ještě oficiálně neexistoval. Závody proběhly 19.9 a účast byla opravdu 

hojná a to nejen v počtu soutěžících, ale také diváků. Soutěžení bylo určeno dětem, 

bez omezení věku. Naše manželky napekly koláče, pro všechny děti bylo po celý den 

připravené občerstvení včetně oběda. Počasí nám vyšlo opravdu nádherné. Tyto 

závody byly naší největší událostí tohoto roku a my máme radost, že se jednalo o již 

třetí ročník této velmi úspěšné akce.  

 V září se konalo Svatováclavské kotlíkování, kdy nám děti předvedly své kulinářské 

dovednosti a my starší zasedli k rybářským prutům, Stáli proti sobě dva týmy, každý 

tým měl vlastní kotlík i ohýnek. První tým pod vedením Jirky K vsadil na osvědčený 

buřtguláš a výsledek byl dokonalý, druhý tým pod vedením Hanky Č. použil mleté 

maso a výsledek byl více podobný gulášové polévce, ale chuťově obojí dokonalé a 

tak nezbylo vůbec nic, dokonce se v nočních hodinách uvařil ještě třetí kotlík. Byl to 

první ročník a akce se nám povedla, věříme, že kotlíkování každoročně zopakujeme.  

Koncem listopadu se uprostřed parku připravil prostor pro veřejné ohniště, toto místo 

je určené pro všechny občany, kteří si chtějí sednout k ohýnku a opéct si buřta, toto 

ohniště bylo pokřtěno prosincovým průvodem lampionů, který se konal ve spolupráci 

s místní organizací Děti na kopci. Lampionový průvod vyrazil z fotbalového hřiště, 

prošel vesnici a pouť zakončil v našem parku u ohýnku, kde byly připravené horké 

nápoje a buřtíky.  

Na závěr bych rád přidal velké poděkování které patří všem našim členům, kteří se 

v tomto roce aktivně zapojili do budování, bylo to časově velmi náročné a práce se 

udělalo opravdu hodně. Taktéž bez našeho současného zastupitelstva obce bychom 



nedokázali být takto aktivní, velmi všem zastupitelům děkujeme a opravdu si vážíme 

jejich podpory, kterou spolkům v naší obci dávají.  

 

Hospodářský výsledek v roce 2021 

Hlavním zdrojem peněz pro financování našich aktivit je dotace od naší obce 

Jabkenice, dále pak samotné členské příspěvky, výše příspěvků byla stanovena při 

ustavující schůzi na 500kč za dospělého člena a 100kč za dítě na jeden rok. Na 

všech akcích bylo veškeré občerstvení pro všechny děti zdarma.  Vyúčtování celého 

roku je vedeno v samostatné příloze.    

Několik právních informací 

Rybářský spolek Jabkenice z.s.  se sídlem Jabkenice 207, 294 45 Jabkenice 

Nejvyšším orgánem je Valná hromada. Předsedou spolku je Bc. Jiří Košvanec.   

Identifikační číslo spolku je 099 98 942, spisová značka L 74572 vedená u 

Městského soudu v Praze  

 

Organizační struktura 

Jiří Košvanec-předseda 

Václav Dvořák -místopředseda 

Hana Černíková -pokladník  

Michaela Zelenková - člen kontrolního výboru  

René Černý - člen kontrolního výboru 

Václav Petrtýl - člen kontrolního výboru 

 

 

Zapsal  27.01.2022 

Jiří Košvanec, předseda z.s. 

Ověřil   

Václav Petrtýl-člen kontrolního výboru 

Michaela Zelenková -člen kontrolního výboru 

 

  

  


